
BB Brigitte Bardot, CC Claudia Cardinalová, MM Marilyn Monroe,  JJ Jaromír Jágr. Tyto známé osobnosti
měly, nebo mají shodné iniciály, stejně jako šachista Jiří John o kterém budu psát tento článek.
Naše první setkání proběhlo ve Dvoře Králové nad Labem. Hrál se turnaj špuntů a náhoda tomu chtěla,
že jsme se tam sešli. 

Jiří John je muž mnoha profesí, je to velice činorodý člověk. Je učitelem na Základní škole, zastupitel
města Hořice, oddávající, pojišťovací agent, trenér a organizátor turnajů pro mládež, rozhodčí, aktivní
hráč šachu, mariáše a také bridge.

Na ZŠ v Bílé Třemešné prosadil vzdělávací program "Šachy do škol".

Když se ho zeptáte na jeho největší úspěchy v šachu, tak svoje úspěchy přejde a hodnotí jen ty, které
dosáhl s dětmi.

Za nejkrásnější šachové překvapení považuje to, když mu žáci při školním výletě sami od sebe sehráli v
zájezdním hostinci Na Huse u Kutné Hory partii živých šachů. 
V roce 1992 začal budovat kroužek šachu v Hořicích na Daliborce. Po deseti letech začala mravenčí práce
přinášet úspěchy. V roce 2002  získali jeho svěřenci stříbrné medaile z MČR škol. Tím začalo opravdu
úspěšné období hořického šachu mládeže.

Z MČ i MČR vozili mladí šachisté více medailí a titulů než zbytek kraje dohromady. V roce 2007 se stali
vicemistry ČR družstev starších žáků a také vyhráli olympiádu mládeže. V tomtéž roce vyhráli i první ligu
mladšího dorostu a na dlouhých pět sezón se probojovali do extraligy mládeže. Obsadili druhé místo na
otevřeném mistrovství Evropy  4členných družstev mládeže v Pardubicích a v roce 2011 tvořili jádro A
týmu dospělých, který postoupil do druhé ligy. 

Stojí za to si připomenout kdo patřil mezi úspěšné hráče. Hořický oddíl se rozrostl na více než čtyřicet
členů, vesměs žáků pana Johna. Jsou mezi nimi IM Tomáš Kraus, před nedávnem ještě dorostenecký mistr
ČR, několikanásobná mistryně Čech i České republiky  Eliška Johnová, současná předsedkyně komise
rozhodčích ČR Jiřina Prokopová, Michal Šrejber, Jakub Šafařík, Petr Tázlar, Luboš Roško, Ondřej Kořínek,
Jaroslav Flašar a Jakub Souček.
.  
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V současné době omezil hraní šachu a více se věnuje funkci rozhodčího. Ale stále je možné ho potkat
na turnajích mládeže.

Je to nesmírně obětavý člověk a proto si ho vážím. Zážitků s ním se v Hořicích traduje opravdu hodně,
ale já nezapomenu, když se jednu červnovou neděli ráno hrál Krajský přebor v bleskovém šachu
4členných družstev na který na poslední chvíli nedorazil hráč se kterým se počítalo. Tři kluci tam stáli
před vchodem a řešilo se, že půjdou domů. Nakonec se tak nestalo, protože někdo zavolal pana Johna
a ten ještě v domácích bačkorách přiběhl a doplnil tým, aby si kluci mohli zahrát.

Muž se zlatým srdcem... ale ano, víme všichni, že i muži mají své dny. Kdysi jsem četla článek v novinách,
který musím přidat i sem. Já tam toho pana Johna viděla hned napoprvé, tak se snad neurazíte, když
ten článek upravím viz. strana 4, a pousmějete se při dočtení poslední věty. 
Ale pěkně popořadě.
.
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DDM Dvůr Králové



C o  V á m  d á v á  d l o u h o l e t á  p r á c e  s  m l á d e ž í ?

.

 Požádala jsem pana Johna o odpovědi na pár otázek:

autor článku: Příhodová Michaela, listopad 2020

J a k é  s i  m y s l í t e ,  ž e  b u d e  m í t  s o u č a s n á  s i t u a c e  / C o v i d 1 9 /
d o p a d y   n a  š a c h o v é  s o u t ě ž e ,  t u r n a j e  a  t r é n i n k y ?

J s t e  š a c h o v ý m  r o z h o d č í m  1 .  t ř í d y .  M á t e  n ě j a k ý  z a j í m a v ý
z á ž i t e k  n e b o  s p o r  z  r o z h o d c o v s k é  p r a x e ?

P a r t i e

Zážitků je mnoho. Na bleskovém turnaji v Hostinném před lety sebral hráč soupeři krále a nemohl
pochopit, že se vlastně dopustil nemožného tahu on, když nepostupoval podle pravidel a
nereklamoval, že soupeř zůstal v šachu. 
Nebo při ligovém zápase v Hradci zazvonil hráči vypnutý telefon. Měl totiž nastaveno upozornění
na příchozí sms a fungovalo mu to i při vypnutém telefonu. Podle pravidel prohrál i přestože měl
telefon vypnutý. Jeho kapitán se s tím nemohl smířit a popsal dvě strany zápisu o utkání
protestem.
Třetí příhoda se stala mně osobně. Nosil jsem mobilní telefon v pouzdře na opasku (to se ještě
nemusely odevzdávat) a jak jsem se při zápase chrul na židli, sám jsem si vypnutý telefon
nechtěně o opěradlo zapnul, telefon vydal patřičný signál  a soupeř vyhrál na "Nokia gambit".

Těžko se cokoli odhaduje. Obávám se určitého útlumu. Kamarád Lukáš Kapras se bojí nastupovat
k zápasům a nechce na zápasech nosit roušku, chybí mu komfort, který ke své hře potřebuje. A to
je velká škoda, protože v poslední sezóně měl 100% úspěšnost. Doufám, že se to celé brzy přežene
a budeme moci hrát opět bez omezení.

Pocit jistého naplnění a když se daří pocit z dobře vykonané práce. I když, pokud jsem chtěl, aby
se o mé práci vědělo, musel jsem o ní napsat sám. Nikdy o ní nikdo nenapsal spontánně ani řádku,
tak možná i pocit určitého zklamání a hlavně vyčerpání, ale za to asi nemůže práce s mládeží.

Jiří John má ve svých partiích rád dvojici střelců. Jejich sílu demonstroval v partii, kterou si můžete
přehrát v prohlížeči.




